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Deltagere: Line Schnejder, Michael Særslev, Rasmus Birkerod, Gunvor Bjerglund Thomsen, Pernille Hoff 

Krapper, Sandy Nielsen, Signe Mia Holm, Stine Baad Clausen, Emma 7.B, og Bianca 9.E og Susanne Meyer 

Christensen. 

 

Deltagende gæster:  

 

Forplejning: Skolen sørger for forplejning 

 

Fraværende: Sandy, Rasmus, Emma 

 

Punkt 1:   

Status 

 

- Skoleårets planlægning - status 

- Ansættelser 

- Flygtninge fra Ukraine 

- Projekt Socialstyrelsen 

- Projekt uv. Ministeriet – Co-teaching 

- Pæd. seminar 

 

(Kl. 18.30-19.00) 

SMC bød velkommen. Der er indtil videre 8 

forældre, der stiller op til bestyrelsen. 

 

SMC har forslag til en ny struktur i 

bestyrelsen på baggrund af erfaringer fra 

andre skoler.  

 

Det kunne være fint fremadrettet at have 

lidt nyt fra skolebestyrelsen i de 

nyhedsbreve, der alligevel sendes ud til 

alle forældre på Vestskolen.  

 

Der er ved at være styr på økonomien til 

kommende skoleår. Vi får lidt ekstra midler 

til at løfte ordblindevejledning på skolerne.  

Fagfordelingen er i gang på alle matrikler. 

Der er 50-60 elever i alt, der modtager 

lokalt visiteret støtte i deres respektive 

klasser.  

Der er fokus på at få skabt de 

læringsmiljøer, som eleverne hver især har 

behov for.  

Der er ansat en leder, der skal være 

tovholder for Børn i Fællesskaber på 

Vestskolen (Daniel Bundgaard). Han starter 

2/5-22. Til at starte med skal han være en 

del på Vibeeng, da det ikke lykkedes at 

ansatte en leder til mellemtrinnet der.  

Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

25. april 2022 fra 18.30-20.30  

Vibeengskolen 

NB: HUSK valgmøde fra kl. 17.30-18.30 
i Hjerterummet  
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Stillingen slås op igen i maj/juni, så der 

forhåbentlig kan ansættes en pr. 1/8-22.  

 

Der er ansat sekretær på alle 3 afdelinger. 

Selina på Vibeeng, Karen på Nordskov og 

Cecilie på Terslev. 

 

Vedr. ukrainske børn. Der er pt. kommet 19 

skoleelever til Faxe og 3 

daginstitutionsbørn. Indtil videre er de i 

Solsikken (modtagetilbud) på Sofiendal. Vi 

forventer, der kommer flere, men vi ved 

det ikke – og de kan komme med meget 

kort varsel.  

 

Socialstyrelsen har tildelt nogle kommuner 

en puljer til at løfte udsatte unge. På 

Nordskov har vi en gruppe i udskolingen, 

der får glæde af ressourcerne i håb om, at 

de kan blive klar til at gå til prøve.  

Samtidig bruges nogle af midlerne til 

kompetenceudvikling og BIF-leder.  

 

Der er to 5. klasser, der er tilmeldt 

ministeriets co-teachingforløb, så lærerne i 

de klasser kommer til at arbejde mere i 

dybden med metoden.  

Samme emne kommer 

personaleweekenden i maj til at omhandle 

foruden ”Sådan er vi sammen på 

Vestskolen” og et foredrag om stress i 

arbejdslivet.  

 

Genstart fællesskabet skal tænkes ind på 

alle niveauer – både i klasserne, blandt 

forældrene og også blandt de ansatte. 

Nogle af de gode ting fra Corona kan 

tænkes med fremadrettet – fx at 1-2 

lærere var tæt omkring de enkelte klasser 

og udeundervisning. En del elever trivedes 

godt/bedre under nedlukningerne.   

 

Punkt 2: 

 

- Udarbejdelse af mobilpolitik 

 

(Kl. 19.00-19.15) 

Vores tidligere nedskrevet mobilpolitik er 

væk. 

Vi bliver nødt til at genskabe den. Det 

forslås, at der nedsættes en 

arbejdsgruppe, der laver et udkast 

(Michael, Line, Pia og Stine)  

Politikken skal indeholde det relationelle 

aspekt og fokus på undervisningen. Se  



 

3 

 

artikel fra vi indførte det i 2018 via dette link 
-  https://faxenyt.dk/mobil/?Id=15755 

 

Det handler også om at fjerne en lille 

smule af ansvaret fra eleverne i forhold til 

ikke at lade sig forstyrre. Hjernen bliver 

afhængig af telefonen.  

Når politikken er færdig, skal der bruges 

noget energi på at få skabt forståelse for 

den og få alle lærere/pædagoger til at 

håndhæve den.  

Elevrådet skal med ind over, når politikken 

er nedskrevet – også i forhold til sanktioner, 

der måske skal differentieres i forhold til 

alder.  

 

Meddelelser  

 

- formand:  

- medarbejderne: 

- elevrådsrepræsentanter: 

- ledelsen:   

 

(Kl. 19.15-19.30) 

Mandag den 13. juni 2022 er der 

dialogmøde med BLU kl. 16.30 – 17.15 i 

Søndergade 12 (udvalgslokalet). 

Vi holder skolebestyrelsesmøde på 

Nordskov kl. 17.30 (sidste møde i dette 

skoleår). Til dette møde inviteres både de 

nye og de afgående til ”goddag og 

farvel”. Den nye bestyrelse konstituerer sig.  

 

Mødet den 18. maj afholdes på Nordskov 

kl. 18.30.  

 

Den 16. august og 8. november er der 

dialogmøde med BLU for formand og 

næstformand 

 

Der er kommet mange nye – også under 

Corona. Det har været svært at lære folk 

at kende, når vi har været så opdelt.  

 

Udskolingen ønsker sig bløde møbler som 

fx sofaer.  

 

 

Eventuelt og punkter til næste møde 

Næstkommende møder: 

Den 18/5 og d. 13/6. 

 

(kl. 19.30-19.45) 

Gunvor har fået en henvendelse vedr. 

brugen af kollektiv afstraffelse i klasserne, 

når enkelte elever overtræder 

regler/aftaler.  

Hvordan forholder vi os som skole til det? 

Det bruges i mange henseender, men er 

det hensigtsmæssigt? Er det et udtryk for 

afmagt? Hvad kan gøres anderledes? 

Vi sætter et punkt på dagsordenen næste 

gang og drøfter punktet yderligere.  

Derudover bør emnet diskuteres på lærer-

/personalemøder.  

https://faxenyt.dk/mobil/?Id=15755
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-Brugen af kollektiv afstraffelse i klasserne 

(Lennart inviteres) 

 

-Kostpolitikken (når sundhedspolitikken er 

udkommet fra Faxe Kommune) 

 

Godkendelse af referat  

 

 

Godkendelse pr. mail og kommentarer 

indenfor 1 uge. 


